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Composició de l’Ajuntament
de Roses

ENFRONTAMENTS · El primer any del mandat actual a Roses queda marcat pels retrets entre CiU i el PSC, que
s’han intercanviat els papers de govern i oposició EDIFICIS BUITS · L’ús d’edificis nous i buits centra els debats

L’any del retorn

LES CLAUS
b El Partit Po-
pular. El PP, que
havia pactat amb
el PSC, ICV i el GIR
per apartar Carles
Pàramo de l’alcal-
dia en el mandat
anterior, repeteix
en l’equip de go-
vern, però ara al
costat de Pàramo.

b Bona situació
financera. La bo-
na salut de les fi-
nances municipals
permet tant a
l’equip de govern
(CiU/PP) com a
l’oposició (PSC)
d’atribuir-se els
mèrits de les seves
respectives ges-
tions anteriors.

b Edificis sense
ús. L’ús dels edifi-
cis de Ca l’Anita, la
seu de la SUF i
l’ajuntament vell
centra els enfron-
taments entre go-
vern i oposició.

Esteve Carrera
ROSES

etorn és la paraula que
més utilitzen els dife-
rents grups municipals
de l’Ajuntament de Ro-
ses per fer balanç

d’aquest primer any de mandat. Per
l’alcalde, Carles Pàramo, es tracta
del retorn a la normalitat i l’estabili-
tat, ja que governa la llista més vota-
da. “El que no hauria estat normal
és que s’haguessin aliat els perde-
dors per governar”, diu l’alcalde. Des
del PSC, Magda Casamitjana, antiga
alcaldessa ara a l’oposició, també
qualifica aquest any com el del re-
torn, però en el sentit de pas enrere
per als projectes que el seu govern
va engegar. La tònica dels plens con-
tinua marcada pels retrets entre els
dos grups principals del consistori
(CiU i PSC), que s’han intercanviat
els papers de govern i oposició; tot
plegat, sota la mirada serena del PP
rosinc, l’única força política que era
en el govern anterior (en un curiós
pacte que reagrupava el PSC, el PP,
ICV i un grup de constructors
(GIR), i que ara s’ha aliat amb CiU.
D’aquí ve que els retrets entre el
PSC i CiU no poden fer-se sobre
qüestions d’economia i hisenda: el
regidor del PP, Manel Escobar, por-
tava els comptes abans i els conti-
nua portant ara. I com que la situa-
ció financera de l’Ajuntament de
Roses és bona, la reivindiquen des
de Carles Pàramo (considerant que
el seu govern havia deixat les coses a
lloc abans del 2007) fins a Magda
Casamitjana, alcaldessa fins l’any
passat, i evidentment Manel Esco-
bar.

Edificis públic tancats
La crispació entre govern i oposició
es concentra, doncs, en l’ús que s’ha
de fer de tres edificis públics: Ca
l’Anita, l’ajuntament vell i la seu de
la SUF. El PSC va renovar els dos
primers i va preparar un projecte
per al tercer. Ara, però, el nou go-
vern considera que cal fer un re-
plantejament complet de quin ús es
pot fer d’aquests locals, tenint en
compte els costos de manteniment
que això implicarà, i el futur dels
tres edificis ha quedat encallat. Les
discrepàncies van fins a qüestionar
la polèmica façana tot just acabada
de Ca l’Anita: un nyap urbanístic
pels uns, un exemple d’arquitectura
que ha estat premiada pels altres.
La creació d’un nou pàrquing sub-
terrani que el PSC plantejava a la
plaça Catalunya i que CiU preferiria
al passeig, i la urbanització del ma-
teix passeig marítim són alguns dels

R

altres reptes pendents a Roses i en
els quals es concentren els debats.
Aquests enfrontaments constants
són precisament el terreny del qual
es vol desmarcar la quarta força pre-
sent en el consistori, Gent del Poble.
“Fem una oposició que vol ser més
constructiva, en part perquè som
un partit força nou a Roses i no es-
tem en la dinàmica de recels i clima
anguniós d’enfrontament entre el
PSC i CiU, i que segueix vigent.
Constatem que hi ha edificis públics
nous que queden desocupats i no
s’obren al públic, i això ens costa di-
ners perquè paguem lloguers per al-
tres locals”, explica Francesc Giner,
portaveu de GdP.

Un pacte estable
El primer any ha permès a cada grup
marcar perfil. “La maquinària de Ro-
ses funciona bé, tenim l’economia sa-
nejada i les grans eines de manteni-
ment i neteja de la vila es van crear fa
vint anys. El pacte amb el PP funcio-
na i hi ha una relació lleial. Però en
l’anterior mandat es van augmentar
les despeses de personal; aquells qua-
tre anys han estat el pitjor que podia
passar a Roses. A més, la situació ha
fet un gir de 160 graus, perquè tot el
que havíem iniciat amb projectes de
millora del nostre entorn, que ana-
ven lligats a inversions de la Genera-

litat, ha quedat estroncat”, diu l’alcal-
de. Manel Escobar també fa una valo-
ració molt positiva del pacte amb
CiU. “Estem aquí per fer feina. En les
regidories de Seguretat, Economia i
Medi Ambient, que portem des del
PP, la feina està ben feta, i això diu
molt. Crec que Roses és un referent
per moltes d’aquestes qüestions, i el
pacte amb CiU té garantida la conti-
nuïtat”, assegura Escobar.

Fins i tot els dos partits d’oposició
veuen continuïtat en el govern muni-
cipal actual: “Lamentablement no
veig que això hagi de canviar. L’alcal-
de no hi és mai, és a Madrid. No veig
cap idea ni cap full de ruta. Ha estat
un any nefast. Hem deixat 3 milions
de romanent que ara volen dedicar a
comprar terrenys a l’Incasòl, i no és
el moment. M’ha xocat veure com el
PP, amb qui havíem col·laborat i ha-
víem coincidit durant quatre anys
votant junts per molts projectes, ara
vota en contra de coses que havíem
plantejat junts”, critica Magda Casa-
mitjana. “Veiem que de moment
s’executen coses que havien comen-
çat amb el mandat anterior i que bà-
sicament és més del que hi havia
abans. Hi ha rancúnies persistents
que són un error, baralles que no por-
ten enlloc, seria hora de girar full i ti-
rar endavant”, puntualitza Francesc
Giner. ■

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les frases

El front de mar de Roses, amb la controvertida façana de Ca l’Anita i el molí de vent dalt de l’edifici, que
actualment ja no hi és perquè la tramuntana el va fer caure ■ EL PUNT “Ha estat un

any nefast.
L’alcalde no hi
és mai, és a
Madrid. No
veig cap idea
ni cap full de
ruta”

“Estem per
la feina i
Roses és un
referent per
les finances,
la seguretat
i el medi
ambient”

Francesc Giner
PORTAVEU DE GENT DEL POBLE/AM

“La
maquinària
funciona bé,
tenim
l’economia
sanejada i ha
tornat
l’estabilitat”

Manel Escobar
REGIDOR D’ECONOMIA I HISENDA (PP)

Magda Casamitjana
PORTAVEU DEL PSC

Carles Pàramo
ALCALDE DE ROSES (CiU)

“Hi ha
rancúnies
persistents
que són un
error, baralles
que no porten
enlloc, cal
girar full ”

ROSESUn any de les eleccions municipals

CUJEDA
Subrayado



EL PUNT AVUI
DIMECRES, 30 DE MAIG DEL 201246 | Cultura i Espectacles |

80
11

75
-1

05
58

52
®

Dissabte 26 de maig, a partir de les 12:00 h, 
als Jardins de la Infància de Girona
(al costat de la Plaça Catalunya)
Jornada antirepressiva: “Pel dret a manifestar-nos.
Contra les retallades de drets i llibertats polítiques”.
A les 12.00 Taula rodona.
A les 14.00 Dinar solidari.
A les 16.00 Concert.
Organitza la jornada: Grup Antirepressiu.

Dimarts 29 de maig, a les 22:00 h, 
al Cinema Truffaut
Projecció de la pel·lícula «El pisito» (1959) de Marco
Ferreri i Isidoro M. Ferry.
Presenta: Guillem Terribes.

Dimecres 30 de maig, a les 19:30, 
al Col·legi d’Advocats de Girona
Conferència: «Les conquestes perdudes» a càrrec de
Josep Fontana i Lázaro, historiador i professor emèrit
de la UPF.
Presenta: Joan Sureda.

Divendres 1 de juny, a les 19:30, a la Llibreria 22
Presentació del llibre «No hi ha dret(s)» de Jaume
Asens i Gerardo Pisarello, amb la presència dels autors.
Presenta: Benet Salellas

Dissabte 2 de juny, a partir de les 18:00, 
a la Plaça Sebastià Salellas (sector Est Girona)
Festa de cloenda del Memorial: 
«Quatre rius, una festa»
A les 18:00 Animació infantil.
A les 19:00 Gimcana per joves.
A les 21:00 Música a la Plaça amb concert de
diferents grups.
Servei de Bar durant tota la tarda.
Organitza: Casal Independentista El Forn.      

El Col·legi de Periodistes de
Girona és la seu de l’exposi-
ció Nou mirades a dotze me-
sos, que recull la seixantena
d’imatges que es van presen-

tar a la tercera edició dels
premis de comunicació local
Carles Rahola. La mostra,
que ja es pot visitar, s’inaugu-
rarà el dimarts 5 de juny a

dos quarts de vuit del vespre.
L’acte servirà també per re-
cordar el recentment des-
aparegut fotògraf de Roses
Jordi Velasco. ■ EDDY KELELE

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Un any vist a través de la càmera

GIRONA

Prenent com a punt de
partida una declaració
que la parisenca Cami-
lle Dalmais (1978) va
fer l’any 2008 a Barce-
lona, en una entrevista
feta amb motiu de la
seva participació en el
Sónar, en què va dir

“m’interessa l’èxit en la mesura que
aconsegueixo una reacció en qui m’es-
colta”, puc afirmar que el concert que va
oferir dijous passat a l’Auditori de Giro-
na va ser un èxit absolut. Camille, que
havia actuat els dos dies abans a Burgos
i a Barcelona, on expliquen que el con-
cert també va ser apoteòsic, presentava
el seu darrer disc, Ilo Veyou, el cinquè de
la seva carrera. La cantant francesa té
una concepció de l’espectacle poc con-
vencional i molt orgànica, com la seva
manera d’estar-se a l’escenari i de can-
tar, genuïna, sense artifici, mostrant una
simpatia desbordant propera a la trape-
lleria, de manera que el resultat final no
pot ser un altre que una veritat escènica
com un temple. Malgrat una espontane-
ïtat que en ocasions resulta fins i tot sal-
vatge, tot està calculat en un espectacle
que no és només un concert, sinó que té
molt de cabaret, en ocasions descordat,
i que tècnicament, pel que fa a llum i so,
és d’una complexitat extrema. L’esforç,
però, val la pena, perquè aquesta com-
plexitat tècnica no enfarfega l’especta-
cle, no l’encotilla, ans al contrari, deixa
espai per a la improvisació, fa que flueixi
de manera sorprenent i que la veu de
Camille, el seu virtuosisme en el maneig
d’un instrument precís i preciós, llueixi
esplèndidament, emocioni profunda-
ment. Cal afegir a això la complicitat
dels excel·lents músics que acompa-
nyen la cantant.

Una simple bombeta de llum crua,
que penja de la pinta a poca distància
del terra, serveix a Camille per comen-
çar l’espectacle “donant a llum” literal-
ment –hi té a veure la seva recent ma-
ternitat, procés que va viure paral·lela-
ment a la preparació del disc i que ella
mateixa reconeix que hi ha influït moltís-

sim–, ja que encercla la bombeta amb
un vestit blanc vaporós i translúcid,
mentre recita Aujourd’hui, un cant ambi-
valent a la maternitat, però que també
fa referència a la “bellesa” del planeta
on arriba el nounat. Posteriorment, no-
més amb el moviment pendular de la
bombeta la cantant modela ombres en
el tul translúcid que cobreix tota la part
posterior de l’escenari, composant gai-
rebé poemes visuals mentre va desgra-
nant els temes d’Ilo Veyou, dels quals no
se’n va deixar cap, des de Le Berger,
passant per la deliciosa L’étourderie, Ilo
Veyou, She was, la bogeria de Mars is no
fun, un altre divertit cant a la maternitat
com Bubble lady, amb un parell dels
seus músics fent bombolles de sabó a
l’escenari, Shower, Message o l’humor
absurd però reivindicatiu d’un nou him-
ne nacional del seu país, La France, un
vals que va fer ballar una parella del pú-
blic. Després, Allez allez allez, abans
d’un dels temes més esperats, Ta do-
leur, seguit de Jannine, Paris –aquí van
començar a tenir un paper important les
projeccions, fins llavors amb presència
episòdica–, Cats & Dogs, en què va tor-
nar a demanar la col·laboració del públic
per trobar gossos i gats–, Pâle septem-
bre, Au port i My man is married but not
to me. Feia força estona que la cantant
havia connectat amb el públic, subjugat
davant aital exhibició de recursos vo-
cals. Aleshores, però, va començar un
dels passatges més intensos del recital,
en què aquesta connexió es va fer més
evident, amb Pleasure interpretada a
cappella, seguida de Wet boy, que Cami-
lle va interpretar estirada al bell mig de
l’escenari, i amb la seva imatge projec-
tada de biaix en una cantonada de la te-
la de fons. Feia la sensació que la can-
tant i l’auditori havien compassat la res-
piració, i alenaven al mateix ritme.
Aquesta sensació va romandre amb les
dues peces següents, Le banquet i, so-
bretot, Tout dit, un moment màgic, que
va donar pas als bisos, entre els quals
una monumental versió de Que je t’ai-
me, de Johnny Hollyday. Un dels millors
concerts de la temporada.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —
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Crònica música

Veritat escènica
Camille, al centre, i els seus músics, en un moment del concert de Girona ■ N. NOCI

Dani
Chicano

– – – – – – – – – – – – – – – – – – –

Girona

CUJEDA
Subrayado
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El subdelegat del Govern a Girona, Carles Jaume, va visitar ahir les bases
militars de Sant Climent Sesecebes i Roses, les instal·lacions que les Forces
Armades hi tenen, l’aquarterament «General Álvarez de Castro» i
«L’Esquadró de Vigilància Aèria núm. 4» per conèixer les tasques que s’hi
duen a terme. Jaume va destacar el paper que les Forces Armades
espanyoles realitzen en les missions internacionals. 

�St. Climent El subdelegat elogia les Forces Armades

El col·lectiu gastronòmic de l’Alt
Empordà, la Cuina del Vent, do-
narà aquest dijous al mercat de Fi-
gueres el tret de sortida de la nova
edició de «Remena’m la cirera» on
durant un mes un seguit de res-
taurants oferiran plats elaborat
amb aquest producte de la co-
marca. L’objectiu és fomentar els
productes de proximitat per po-
tenciar el territori. 

Després d’aquest acte, la festa
començarà el dilluns vinent als
camps de cirerers de Terrades on
el Mossèn Miquel de la Salut les
beneirà i es farà un tast de les ela-
boracions dels  restaurants que hi
participen. Enguany hi assitirà, el
cuiner Joan Roca del Celler de
Can Roca. Paral·lelament a la cam-
panya gastronòmica, Terrades i
Llers celebraran també una Fira de
la Cirera, el  i  de juny, respec-
tivament. D’altra banda, el Consell
Comarcal organitza el primer Con-
curs de Cuina de Cirera , també el
 a Llers, que estarà obert a tot-
hom. Allà es decidirà un guanya-
dor que tindrà com a premi l’apa-
drinament d’un cirerer per collir-
ne els fruits aquesta tempordada.  

FIGUERES| DdG

La Cuina del
Vent obrirà
dijous la ruta de
la cirera a la
comarca

Marge de maniobra a les parts –@s-
cal i defenses– per carregar-se la
faixa de rocs i apedregar-se avui du-
rant els informes després que les con-
tradiccions i discordances entre els
mossos d’esquadra d’Afers Interns i
els instructors de l’atestat forgessin
dos bàndols: el favorable a la incri-
minació dels agents autonòmics
Fausto Ricardo Hermida Pino i José
Luís Cabrera Soriano, acusats d’a-
gredir i torturar un estafador a San-
ta Llogaia el  de març de  en
connivència amb Alexandre i Jo-
sep Maria Font Busquets i Jordi Ca-
tenys Murrolla, o el que deixa ober-
ta la possibilitat a desacreditar-ne la
seva participació.

Semblava que les declaracions d’a-
hir –segona sessió del judici–només
havien de servir per acreditar l’exis-
tència d’atenuants per rebaixar la
possible pena dels acusats @ns que
va declarar l’agent que va interrogar
l’estafador i víctima de l’agressió –Jus-
tin Hapi– a l’ambulància en la qual
estava sent atès després de saltar de
la furgoneta dels germans Font quan
circulava per la N-II procedent de
l’empresa de grues que regenten.

«Em va donar credibilitat zero», ar-
gumentava el policia. No tan sols per-
què el relat de fets que exposava era
«surrealista» sinó pels inexplicables
serrells oberts d’aquest com el fet d’as-
segurar que aquell dia havia anat a
l’estació de Figueres a acomiadar-se
de la seva xicota, de qui estranyament
desconeixia el nom i el telèfon, i la re-
ferència que els acusats van sortir de
l’interior de la furgoneta on el van
apallissar, el van lligar amb brides i
li van col·locar una soga al coll que
van utilitzar per arrossegar-lo pel ter-
ra.

Justin Hapi va canviar aquesta

versió quan es trobava a l’hospital.
Aleshores l’esbatussada a l’interior de
la furgoneta va ubicar-la a la sala de
juntes de l’empresa Transgrues Font.
Dilluns va mantenir aquesta decla-
ració però amb notòries diferències
amb l’exposada inicialment i ja no
van ser quatre o cinc persones que
sortien de la furgoneta sinó que va
prendre un cafè amb Alexandre
Font –a qui no coneixia de res tot i ha-
ver estat condemnat per estafar-lo
amb . euros–i després de pu-
jar al seu vehicle per anar a Girona va
acabar a la seu de l’empresa on van
tenir lloc els fets i on la resta d’acusats

van detenir-lo il·legalment, el van tor-
turar, lesionar i amenaçar.

Afers interns
Els darrers a declarar en la sessió d’a-
hir van ser els agents d’Afers Interns
que van investigar els Mossos d’Es-
quadra processats i van assegurar
que ni tenen constància que els po-
licies acusats informessin aquell 
de març que anaven a investigar a la
plaça de l’estació de Figueres –on Ale-
xandre Font i Justin Hapi estaven pre-
nent un cafè abans que es produís l’a-
gressió– ni que visitessin l’empresa
Transgrues Font per cerciorar-se
que tot estava en ordre al polígon. Un
dels acusats havia declarat en el ju-
dici haver informat el seu superior del
cas del germans Font amb l’estafador.

Les defenses –Manel Mir, Carles
Monguilod i Anna Salvanera– van
tractar de restar importància al fet
que la víctima describís l’escorcoll po-
licial que va patir abans de ser agre-
dit donant a entendre que li eren de
sobra coneguts pels nombrosos an-
tecedents que acumula.

L’exdona d’Hapi també el va con-
tradir en assegurar que el seu cotxe,
trobat a Figueres, el conduïa ell i, per
tant, no va desplaçar-se en tren.

GIRONA | MARTÍ SANTIAGO

Afers Interns observa contradiccions
en els mossos acusats de tortures
Els agents que van assistir l’estafador agredit donen «credibilitat zero» al seu relat de fets

�

Els acusats durant la primera sessió del judici oral a l’Audiència.

DIARI DE GIRONA

SANTA LLOGAIA

La Ciutadella de Roses acollirà
del cinc de juliol al nou d’agost una
nova edició de projeccions de ci-
nema a l’aire lliure  amb @lms de
diverses nacionalitats i gèneres.  A
l’emblemàtic espai s’hi podran
veure des de la recentment nomi-
nada als Oscars, Chico&Ritaa l’a-
clamada Rango. En les dues dar-
reres edicions hi van assitir més de
mil persones. 

ROSES | DdG

La Ciutadella torna al
cinema a l’aire lliure

ROSES

La sala d’exposicions del Celler
Espelt a Vilajuïga acollirà aquest di-
vendres la inauguració d’una mos-
tra amb una desena d’obres
 inèdites a l’oli de l’artista de Roses
Òscar Gartin. La presentació es farà
a les vuit del vespre i anirà a càrrec
del col·laborador de Diari de Gi-

rona Thomas Spieker. L’acte es
clourà amb un tast de vins del ce-
ller. 

VILAJUÏGA | DdG

L’Espelt acull una nova
exposició d’Òscar Gartín

VILAJUÏGA

CUJEDA
Subrayado

CUJEDA
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El ple del Consell Comarcal va
aprovar ahir demanar a l’Institut
Català del Sòl (Incasòl) que aturi
la comercialització de la <nca si-
tuada al paratge Torre d’en Mor-
nau  del Parc Natural dels Aigua-
molls de l’Empordà. Es va fer amb
el suport de tots els grups (CiU,
PSC, ERC i ICV) i amb l’oposició
del PP, que va assegurar que ara no
és el moment d’assumir un espai
com aquest. La proposta, que ja
havia estat aprovada pels ajunta-
ments de Pau, Castelló d’Empúries
i Peralda, també proposta que
l’ens comarcal s’impliqui en la co-
ordinació per redactar un pla d’u-
sos i gestió de l’àmbit. 

La venda d’aquest espai de ,
hectàrees es va posar sobre la tau-
la fa uns mesos i els municipis del
seu terme s’hi van oposar de se-

guida. Van demanar al Departa-
ment de Territori i Sostenibilitat
que intentés aturar la seva venda
per evitar que la <nca que és pú-
blica passi a mans privades. Des
d’un primer moment es va parlar
d’un interessat, un empresari fran-
cès dedicat a l’explotació de plan-
tes aromàtiques. Ahir precisament
el president del consell, Xavier
Sanllehí, explicava que temien
que ja fós tard per aturar-ho. Mal-
grat això, van demanar en bloc -a
excepció dels populars- que no es
tirés endavant. L’Incasol la va po-
sar a la venda per , milions per
alleugerir el deute que arrossegu-
en i per «aconseguir millorar la ges-
tió de la <nca». De fet, Territori i
Sostenibilitat va assegurar que
malgrat que passi a mans privades
seguirà estant protegida. 

D’altra banda, el Consell va re-
butjar la moció per retirar els ho-
nors al Rei i als membres de la Casa
Reial, presentada per ERC. Va
aprovar, en canvi, un moció de re-
buig a la possible fusió de muni-
cipis per reduir-ne la quantitat
que s’ha plantejat. 

FIGUERES | G.T

El ple del consell va
aprovar la moció que han
tirat endavant Pau, Castelló i
Peralada per evitar-ho

�
La comarca reclama a
l’Incasòl que aturi la venda
de la Torre d’en Mornau

El Consell Comarcal i Endesa
van signar ahir un conveni de
col·laboració a través del qual la
companyia elèctrica oferirà als 
municipis de la zona un assesso-
rament energètic personalitzat,
millors condicions en la contra-
ctació en funció de les caracterís-
tiques de cada població i ofertes
per tal d’implementar mesures
d’estalvi energètic, entre d’altres. Es
tracta del primer acord d’aquestes
característiques que es duu a ter-
me a la demarcació, tot i que la
companyia té previst realitzar-ne
més a d’altres zones. El director Ge-
neral d’Endesa a catalunya, Jo-
sep M. Rovira, va explicar que en
moments com l’actual cal oferir

mecanimes d’aquest tipus i també
buscar l’e<ciència energètica. Per
la seva banda, el president del
Consell, Xavier Sanllehí (CiU), va
a<rmar que la factura elèctrica és
una de les més feixugues pels
ajuntaments i que és una bona no-
tícia poder comptar amb aquest
assessorament. De moment, però,
no hi ha cap estimació de l’estalvi
que la mesura pot suposar.

FIGUERES | G.T.

Endesa ajudarà els 68
pobles de la comarca a
estalviar electricitat

La firma del conveni.

DIARI DE GIRONA

Roses reforçarà la policia a les
urbanitzacions aquest estiu

Roses reforçarà la policia de bar-
ri i la seva presència a les urbanit-
zacions durant l’estiu així com els
controls sobre l’activitat de venda
ambulant il·legal. Aquesta és una de
les mesures que es van donar a co-
nèixer a la Junta de Seguretat que es
va celebrar divendres passat a la po-
blació. Pel que fa als delictes, els cos-
sos policials van constatar que les
principals incidències es concentren
en els «furts per descuit», sobretot a

la zona del mercat setmanal. La
Policia Local ha dut a terme la revi-
sió de  vehicles en controls d’al-
coholèmia,  controls d’ús del
casc i cinturó i  controls de con-
taminació acústica i documentació.
A més, durant aquest temps s’han
produït  accident viaris, cap d’ells
amb víctimes mortals ( sense fe-
rits,  amb ferits lleus i  de greus).
S’ha aconseguit la devolució de 
dels  productes que s’han portat
a l’o<cina d’objectes perduts.

ROSES | DdG
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OPINIÓ 

s un aniversari que es volia ce-
lebrar l’any passat, d’aquí el tí-
tol d’aquest article. La convo-
catòria d’una elecció darrere

l’altra va aconsellar deixar passar les fe-
bres electorals. L’acció reivindicativa d’El

Ripollès existeix! cal fer-la sense partidis-
mes.

Amb aquest motiu s’han organitzat al-
guns actes. El segon divendres de juny es
farà la taula rodona: «Infrastructures, pai-
satge, medi ambient i Pirineus». Al mateix
temps, per deixar constància de l’aniver-
sari, s’ha editat un butlletí. Es volia fer una
exposició que mostrés la llarga història de
la reivindicació de comunicacions a la
nostra comarca. La seva base era l’estu-
di –de l’any – que Idelfons Cerdà va
fer del ferrocarril entre Barcelona i Sant
Joan de les Abadesses. Les diHcultats eco-
nòmiques generals han obligat a deixar-
ho per a temps millors. 

Aquesta plataforma ciutadana va sorgir
del convenciment que el progrés de la
nostra comarca passava per tenir igualtat
d’oportunitats amb la resta de Catalunya i
evitar un país a dues velocitats. El seu
principal actiu és i ha estat el seu nom,
que transmet la imatge que una comarca i
la seva gent reivindiquen ser tinguts en
compte.

La precarietat de les comunicacions i
telecomunicacions comarcals requeria
compromisos ferms, defugint les prome-
ses buides fetes al llarg del temps. En 
anys hem vist avenços i també estanca-
ments. Davant de la C- desdoblada (a
darrera hora i pels pèls), el túnel de Toses
s’ha deixat per a temps millors, quan ja
havia arribat al Hnal d’un llarg procés.

Les mobilitzacions, encapçalades pels
ajuntaments, exigint inversions en el FC
internacional Barcelona-París per Puig-
cerdà, han aconseguit millores, però no la
potenciació de la línia. S’ha avançat en les
telecomunicacions, però indrets del Ripo-
llès es troben dins de les «àrees obscures»
que hi ha als Pirineus que, en no disposar
de les Tecnologies de la Informació i de la
Comunicació (TIC), els obliga a lluitar en
inferioritat de condicions.

La idea d’uns projectes racionals i res-
pectuosos amb l’entorn ha guiat sempre
les actuacions d’El Ripollès existeix! La
preservació del paisatge i el medi ambient
amb les infrastructures necessàries per al

progrés d’una comunitat, poden ser com-
patibles.

Sumar esforços per impulsar actua-
cions d’interès comú obliga a anar més
enllà de la comarca per prosperar, això ha
portat a col·laborar amb col·lectius de co-
marques veïnes, d’Andorra i de regions de
França. No es tracta de temes que puguin
solucionar-se en pocs anys, cal una visió
global, mantinguda i coherent, que vagi
fent el llarg camí des de les propostes als
projectes i les execucions. Una eina potent
és el Pacte Comarcal per a les Infrastruc-
tures, aprovat pel Consell Comarcal del
Ripollès.

Ens trobem davant d’una aposta estra-
tègica i la col·laboració dels mitjans de co-
municació junt amb l’actuació de les ad-
ministracions locals són fonamentals.

S’està fent un camí que ja sabíem que
seria llarg, feixuc i de resultats incerts,
però som conscients que sols una veu lliu-
re i constant, amb l’ajuda de tothom, pot
fer una feina de sensibilització que ara és
més necessària que mai.

É

EL RIPOLLES
EXISTEIX!, MÉS
DE 10 ANYS

COORDINADOR DE EL RIPOLLÈS EXISTEIX! 

Pere Jordi Piella 

Ciclistes

JOSÉ FORTEA FABRA. L’ESTARTIT.

He llegit l’article «Girona no
posa cap multa per anar en bici-
cleta per la vorera», del --
, en què el regidor de Segure-
tat, Mobilitat i Via Pública, Joan Al-
calà, diu que no poden sancionar
els ciclistes «Hns que no hi hagi al-
ternatives». Aquest senyor per a mi
no és un regidor. Un regidor mu-
nicipal és qui regeix i fa complir les
normes municipals i les lleis go-
vernamentals. Joan Alcalà, per a
mi, intenta quedar bé amb tot-
hom, en especial amb els que in-
fringeixen les normes i lleis, que
són la majoria, per no perdre vots
en les pròximes eleccions. Per a
mi, Joan Alcalà és un polític com
els que han portat el país a l’estat
de llibertinatge, al descontrol, on
es cometen tota mena d’infrac-
cions i delictes.

Tornem-hi amb l’IBI
DAVID ARBOIX I ARÚS. GIRONA.

El PSOE torna a embolicar la tro-
ca amb la qüestió del cobrament
de l’IBI a l’Església. Ja en saben, de
posar la banya aquests quan pel
mig hi ha quelcom que fa ferum a
religió, però, en aquest cas, van er-
rats de totes totes. En primer lloc,
és evident que desconeixen la re-
alitat social d’avui dia on és, preci-
sament, la mateixa Església que
critiquen, la que ajuda una munió
incomptable de famílies a pal·liar
els greus efectes de la crisi a la qual,

en certa manera, ells –que ara tant
protesten– ens  han abocat. Quan
hi ha problemes, la gent no truca
a la porta dels sindicats ni dels par-
tits polítics, sinó que demanen l’a-
juda a la parròquia o a  l’oHcina de
Càritas que tenen més a prop. 

Però és que, a més, els socialis-
tes demostren una actitud gens
democràtica quan aquesta qües-
tió ja es va debatre en comissió
parlamentària i d’allí en sortí una
decisió que haurien d’aprendre a
respectar.

Afany recaptador
JAUME CAMPS I CARITG. BESALÚ.

Aquest mateix mes de maig m’ar-
riba una carta del Xaloc (xarxa lo-
cal de municipis de la Diputació de
Girona) de l’oHcina de Roses. Sor-
presa! Una sanció amb avís d’em-
bargament, la data límit és del -
-. És del cotxe, per aparcar en
zona de càrrega i descàrrega (d’ai-
xò me n’assabento més tard). És
matriculat com a vehicle mixt. No
entenc com la persona que va
buscar les dades no ho va veure o
va fer veure que no ho veia. La data
és del  d’agost de l’any .

Truco a la Policia Municipal de
Roses, no en saben res, almenys és
el que em varen dir. Em poso en
contacte amb el Xaloc, si hi ha una
sanció, una foto de la part del dar-
rere del cotxe... Però jo no tinc
cap justiHcant ni posat al cotxe, ni
a casa meva. Segons em diuen, han
vingut a casa dues vegades al mes
de setembre (una altra empresa

que es veu que es dedica a portar
les sancions)...

És la paraula d’un contra la de
l’altre, i tota la resposta que em do-
nen és que la paraula embarga-
ment m’ha fet moure, així com
que a Roses hi ha unes normatives
diferents. He de pagar-la ja, és clar
si pràcticament m’arriba l’avís amb
la data límit. Crec que avui dia les
persones tenim moltes formes de
posar-nos en contacte.... Ah, per
cert, a casa hi tinc una bústia.
Com es pot pensar, la sanció ve
amb recàrrec.

Els funcionaris de
Blanes no treballen?

FRANCESC CABRÉ. SANTA PAU.

Darrerament estem llegint, per a
mi massa sovint, que les adminis-
tracions públiques, principalment
ajuntaments, estan reduint les re-
tribucions als funcionaris com a
mesura indiscriminada i ara l’al-
calde de l’Ajuntament de Blanes
(Girona), en una entrevista, ma-
nifesta que estan considerant no
reduir-los les retribucions en apli-
car l’augment de , hores setma-
nals, d’acord amb la disposició es-
tatal, i textualment diu: «Aquest
augment del nombre d’hores po-
dria compensar la reducció de
sou prevista. Amb una condició,
que més hores signiHqui treballar
més. Volem que aquestes hores de
més siguin productives i per donar
un bon servei al ciutadà».

Molt bé senyor Alcalde, és que

Hns ara els funcionaris del seu
ajuntament no treballaven? Em
sembla que la seva pública aHr-
mació és molt dura, fora de lloc i a
més condicionant-la. Li haig de fer
esment que amb el treball abnegat
del funcionariat les diferents ad-
ministracions públiques funcio-
nen, a tots nivells, i vostè s’atreveix
a jutjar-los indiscriminadament
de ganduls. Per un moment ha
pensat qui hauria de jutjar i vigilar
la classe política dirigent i els fun-
cionaris (mal anomenats) de feina
o conHança, que segons vostès
són necessaris per poder gestionar
millor les administracions?

Malauradament la mostra la
veiem diàriament als mitjans de
comunicació, una inacabable llis-
ta de corrupteles i gestions aber-
rants, que es dediquen a dilapidar
el diner públic. Aquests no els po-
dem vigilar si treballen o no, i tam-
poc els podem abaixar el sou. Hem
d’esperar quatre anys per poder-los
castigar, en el moment d’anar a les
urnes, és una pena! Ens agradaria
poder-ho fer més sovint i també
jutjar-los per les seves actuacions,
i d’aquesta manera potser no pas-
sarien les coses que estan pas-
sant. 

Pobresa
ANNA MARTIN. GIRONA.

Els governs i els polítics estan re-
tallant les ajudes i serveis als més
febles: pobres, nouvinguts, atu-
rats, malalts, joves, etc., les reta-
llades generen més pobresa. Estem

assistint a un canvi de model sa-
nitari i educatiu, anem cap a la pri-
vatització dels serveis. Això és greu
ja que els més dèbils podem que-
dar exclosos del sistema. Per a mi
és un acte de covardia, no gosen
aplicar mesures de control als que
més tenen. 

Demano que als corruptes i
malfactors els facin retornar el que
roben i si cal els tanquin a la pre-
só. No és just que hi hagi gent que
passi gana al costat de grans fortu-
nes que evadeixen els impostos i
no col·laboren amb el manteni-
ment de la societat. Com és possi-
ble que l’Estat ajudi a la banca
(darrerament sembla que s’inver-
tiran ...  a Bankia)
mal gestionada pels seus amics i
no demani responsabilitats als
culpables del fracàs. Per combatre
la pobresa a Catalunya el nostre
govern només dedica . ,
em sembla una quantitat irrisòria.
Si hi ha paradisos Hscals, és perquè
hi ha mecanismes per evadir els
diners impunement. És intolera-
ble que els esportistes guanyin for-
tunes i les treguin del país amb
l’admiració de tothom, i com ells
tants altres. Hisenda som tots,
doncs tots a complir.

Ara sembla que els únics con-
trolats són els treballadors que co-
bren una nòmina. Qui s’atrevirà a
establir el salari màxim i no només
el mínim. Tota l’economia i pràc-
tiques corruptes deu ser fàcil de
trobar, però qui s’atrevirà a aixecar
la manta? Si us plau, no abando-
nem els infants, aturats, gent gran
ni a cap persona.

Cartes Les cartes que els lectors enviïn a aquesta secció han de ser originals i exclu sives i han d'arribar mecanografiades (amb una extensió màxima

de 20 línies), signades, amb el número de DNI, adreça i telèfon de l’autor. No es publicaran cartes signades amb pseudònim ni amb inicials.

LES CARTES ES PODEN ENVIAR PER CORREU ELECTRÒNIC, A L'ADREÇA opinio.diaridegirona@epi.es.

iumenge a la nit. Negra nit.
Els Mossos d’Esquadra aca-
ben de desallotjar el rectorat
de la UdG. La policia ja s’ha

esfumat. Uns energúmens amagats sota
caputxes i passamuntanyes es dirigei-
xen com 9etxes contra la façana de
Les Àligues, un dels escassos edi8-

cis renaixentistes de la ciutat, projectat el
segle XVI, en plena expansió de l’huma-
nisme, avantsala de la Il·lustració. Però el
valor simbòlic, artístic, arquitectònic i
històric de l’edi8ci no diu res a uns indi-
vidus que, com el  amb la crema
d’esglésies, estan disposats a destruir-ho
tot. «Això ha de cremar!», criden. Em re-
corden els fets del  i em recorden el
ministre Wert, energumen que es nega a
rebre els rectors, menyspreant l’acadè-

mia. Per sort encara hi ha a la plaça de
Sant Domènec la vintena llarga d’estu-
diants que acaben de ser desallotjats i
impedeixen l’acció. No els resulta fàcil
convèncer els enduts per la passió de la
destrucció: «Aquestes pedres tenen un
alt valor!». «Som un moviment i no vo-
lem que la nostra imatge quedi devalua-
da per unes pintades salvatges!». Encara
hi ha gent sensible. I jo diria que cada ve-
gada són més, els sensibles. 

D
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La entrevista Maverick Vinales Piloto de Moto3 

"No soy el máximo favorito ni siento la presión" 
El piloto de Roses sabe que está entre los 
candidatos al título de Moto3, pero rehúye el 
favoritismo y la presión, Prefiere ir carrera a carrera 

Sergi Mejías 
BARCELONA 

Favorito a base de victorias, 
concretamente cuatro en 
su año de debut. Maverick 
Vinales afronta la carrera 
de casa sin presión. No es 

el líder y sabe que este Mundial será 
muy largo. La adaptación a Moto3 va 
por el buen camino, aunque recono
ce que hecha de menos las compli
caciones que tenía la 125cc. 
Este fin de semana corre en casa. 
¿Cómo le suena? 
Aporta una motivación extra, es di
ferente. Tienes la oportunidad de 
correr ante tu público, tu gente, tu 
familia: los tienes a todos allí y te 
dan un apoyo extra. 
El año pasado acabó segundo. ¿El 
domingo toca ganar? 
Tampoco ganar porque la cosa en 
Motos está complicada. Somos mu
chos pilotos que optamos a la victo
ria. pero creo que si trabajamos bien 
tenemos muchos números. 
¿Echa de menos las 125? 
Un poco, sobre todo en la dificultad 
de ponerla apunto. La 125 era muy 
complicada y la Moto3 es más fácil. 
¿Ventaja o inconveniente? 
Un inconveniente porque el año 
pasado hicimos todo el trabajo de 
ponerla a punto para cada circuito y 
ahora con la Moto3 todo es nuevo y 
tenemos que volverlo a hacer. 
Durante la pretemporada no estaba 
muy convencido de las MotoS. ¿Ha 
cambiado de opinión? 
A principio de temporada noté que le 
faltaba potencia pero ahora vamos 
mejorando poco a poco y se van no
tando menos diferencias. 
El año pasado sorprendió al mundo. 
Ahora es uno de los 
favoritos... ¿Siente 
más presión? 
Para nada, este año 
sin presión en este 
sentido. Somos 
cinco o seis pilo
tos que estamos 
luchando por el título. Ahora no soy 
ni el máximo favorito porque el líder 
es Córtese. 
¿Y qué con Córtese? ¿Se hablan? 
¿Se saludan? 
Claro, ¿por qué no? Lo que sucede 
en la pista se queda allí y fuera es 
otra cosa. 
¿Vio repetida la última vuelta de 
Estoril? 
Sí pero lo que me enfadó de Córte
se no fue lo que sucedió en la recta 
de meta como cree todo el mun
do. El problema lo tuvimos mucho 

Las frases 9J 
SANDRO CORTESE 

"Lo que sucede 
en la pista se 
queda allí; fuera 
es todo diferente" 

CANDIDATOS AL TÍTULO 

"Una marca puede 
evolucionar mucho 
y cambiarlo todo; 
es difícil saberlo" 

antes cuando le pasé en una fre
nada por fuera pero el mantuvo el 
interior. Yo le llevaba unos metros 
ganados pero dejó correr la moto 
hacia fuera, no quedaba piano y 
tuve que cortar. 
¿Cómo vive un piloto jugarse la ca
rrera en la última vuelta? 
Es divertido, sobre todo cuando 
adelantas aunque si al final acabas 
segundo no es tan divertido. 
¿Qué me dice de Fenati? 
Es un piloto bueno. Lo ha demostra
do ganando su segunda carrera en 
el Mundial pero si las motos todavía 
fueran las 125 le costaría más. 
¿Qué pasa, que las MotoS neutrali
zan el pilotaje? 
Igualan mucho. La situación es simi
lar a la que se vio cuando se cambió 
de los 250cc a Moto2. 
¿Al final, quiénes estarán en la lu
cha por el título? 
Es muy difícil decirlo porque puede 
que una marca evolucione mucho 
su moto y un piloto que no contabas 
con él empiece a ganar carreras. Me 
reitero, es demasiado pronto. 
¿Cambiaria algo de la última carrera? 

El piloto de Roses no acusa la presión: solo piensa en ganar carreras 

ii En MotoGP creo que volverá a 
ganar Stoner; en Moto2, Márquez 
y en MotoS... Ya se verá 

...Si pudiera cambiaría no caerme. 
Pero creo que era un riesgo que tenía 
que asumir porque íbamos primeros. 
Lo único que cambiaría sería haber 
dejado pasar a Louis Rossi. 
Pero se cayeron muchos-
Es que en un momento dado em
pezó a llover más y era mucho más 
difícil pilotar. 
¿Cómo ve el Mundial de MotoGP? 
Lo veo muy abierto. Ahora ha vuel
to a ganar Lorenzo pero creo que 
Stoner está a otro nivel y espero y 
deseo que Pedrosa llegue a ese nivel 

e intente ganar. Sinceramente, me 
gustaría mucho que ganara Dan i. 
Y Stoner se retira... 
Es una decisión muy personal. Cada 
piloto sabe cuando decir fin. Además 
teniendo a una hija... Pero se retira
rá a lo grande. 
¿Se atreve a hacer un pronóstico de 
los campeones de 2012? 
En MotoGP creo que volverá a ga
nar Casey, en Moto2 Márquez y en 
MotoS... Ya se verá. 
¿A quién vigila más de cerca de sus 
rivales? 
Ufff, somos muchos. Igual cuando 
empezamos una carrera somos una 
hilera de 12. Así y todo creo que los 
cinco primeros del campeonato son 
favoritos al titulo y los hemos de te
ner en cuenta. 
¿Pero a alguien controlará más? 
Si tengo que decir a uno es Córtese 
porque es el líder ahora y porque va 
con una moto diferente. Cuando 
voy detrás no me preocupa mucho 
y si hago la última vuelta por delan
te tampoco porque sé que no me 
podrá pasar. 
¿Qué le cuesta más del Mundial? 

Sobre todo las 
horas que hay. 
Igual entrenas 
una hora y des
pués tienes un 
porrón de ho
ras más para 
darle vueltas 

a la cabeza. 
¿Cómo es Maverick Viñales fuera 
de los circuitos? 
Igual que en el Mundial, un chico 
normal, que entrena mucho, que le 
gusta la moto de agua y la bicicleta, 
que se sigue moviendo con sus ami
gos de Roses de toda la vida. 
Este año ha estado en el CAR de 
Sant Cugat. ¿Qué tal la experien
cia? 
Ha sido una vivencia muy buena por
que he aprendido a organizarme el 
día y sobre todo una buena base de 

entrenamiento. 
Y su dorsal... ¿Por qué lleva el 25? 
Porque me tocó un día y fue con el 
primero que gané. 
Y si no se llega a dedicar a las mo
tos ¿Qué hubiese hecho? 

MARC CASANOVAS 

Pues no lo sé. Igual habría sido fut
bolista. 
Dígame una manía 
Siempre dejo la ropa igual colocada 
y utilizo los mismos calzoncillos para 
la carrera. • 

//MOnLiU 
r rr competición 

iviMvnivDUit-kompeliiJnu.cuin iriv» .ljvelii«4..cuni'nninlaui-'ampclUiíui 

Álex Márquez, nuevo líder del CEV 

Al ex Márquez ha conseguido su segundo podio consecutivo en el Campeonato de 

España de Velocidad (CEV) 2012 tras finalizar segundo en el circuito de Motorland 
Aragón, que este fin de semana ha acogido la tercera prueba del campeonato. De 

esta forma, el de Cervera ha sumado 20 valiosísimos puntos y asciende hasta la 
primera posición en la clasificación general, con 3 puntos de ventaja sobre el segundo 

clasificado, Philipp Ottl. 

Una salida, un tanto accidentada, en la que la piloto María Herrera tuvo que 

abandonar la carrera tras ser arrastrada por una caída múltiple en la primera curva 

del trazado aragonés. Márquez, que ha realizado una gran carrera, manteniendo un 

ritmo muy consistente en todo momento, a pesar de haber experimentado una calda 

(en la curva tres) durante el 'warm-upf de la mañana y en la que sufrió una luxación 

en el hombro derecho, salía con más determinación que nunca en un circuito en el 

que la temporada pasada obtuvo su primera victoria en el CEV. Al final, y tras una 

bonita lucha entre Luca Amato y Márquez, el piloto alemán se ha hecho con la 

victoria, con tan sólo 46 milésimas de ventaja sobre el de Cervera, en la que ha sido 

unade las carreras más emocionantes que llevamos de temporada. 
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